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Protokół Nr IV/2014 

z IV zwyczajnej sesji Rady Gminy w Sobolewie, która odbyła się w dniu 22 grudnia 

2014 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Sobolewie. 

 

Godzina rozpoczęcia – 13
00 

Godzina zakończenia – 16
40 

 

Protokolant obrad – Mariola Kępka. 

Obecnych – 15 radnych. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Andrzej Koszutski – Wójt Gminy Sobolew, 

2. Jan Tywanek – Sekretarz Gminy Sobolew, 

3. Grażyna Napora – Skarbnik Gminy Sobolew, 

4. Grzegorz Mikulski – radca prawny, 

5. Ewa Szaniawska – Główna Księgowa Placówek Oświatowych, 

6. Sołtysi z sołectw gminy Sobolew, 

7. Dyrektorzy szkół i przedszkoli, 

8. Jarosław Wyglądała – przedstawiciel przedsiębiorstwa EKOLIDER, 

9. Mieszkańcy Gminy Sobolew. 

 

Załączniki do protokołu stanowią: 

1. Lista obecności radnych – załącznik nr 1, 

2. Lista obecności sołtysów – załącznik nr 2, 

3. Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 3, 

4. Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli – załącznik nr 4. 

 

Pkt – 1 

Otwarcie obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy w Sobolewie Karol Marcinkowski otworzył IV sesję Rady 

Gminy w Sobolewie. Powitał Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy, radnych, 

sołtysów, zaproszonych gości oraz mieszkańców Gminy Sobolew. 

 

Poinformował, że ustawowy skład Rady Gminy w Sobolewie wynosi 15 radnych, w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, a zatem można obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Pkt – 2 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

  

Radny Leszek Urawski złożył 4 wnioski o dodanie do porządku obrad 4 projektów uchwał 

dotyczących uzupełnienia składów stałych komisji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący zapytał radcy prawnego czy w momencie, gdy uchwały dotyczące powołania 

składów osobowych komisji nie są jeszcze prawomocne można wprowadzać do nich zmiany. 

 

Radca prawny Grzegorz Mikulski wyjaśnił, iż uchwały weszły w życie z dniem podjęcia.  

 

Przewodniczący zaproponował następującą kolejność wniosków: 
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Wniosek pierwszy w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu i Finansów – punkt 9. 

Wniosek drugi w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – punkt 10. 

Wniosek trzeci w sprawie uzupełnienia składu Komisji Rolnictwa, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska – punkt 11. 

Wniosek czwarty w sprawie uzupełnienia składu Spraw Społecznych, Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa – punkt 12. 

 

Następnie Przewodniczący Karol Marcinkowski poddał kolejno pod głosowanie powyższe 

wnioski. 

 

Wniosek pierwszy w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu i Finansów. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

Wniosek drugi w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

Wniosek trzeci w sprawie uzupełnienia składu Komisji Rolnictwa, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

 

Wniosek czwarty w sprawie uzupełnienia składu Spraw Społecznych, Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

W związku z powyższym porządek obrad nie uległ zmianie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy w Sobolewie odbytej w dniu 15 grudnia 2014 r. 

4. Informacja Wójta z realizacji uchwał oraz działalności międzysesyjnej. 
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5. Informacja z działalności Rady Powiatu. 

6. Informacja Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy z działalności Komisji między 

sesjami. 

7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych składanych przez Radnych Gminy Sobolew 

oraz kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Sobolew za 2013 r. 

8. Informacja z działalności przedsiębiorstwa EKOLIDER na terenie Gminy Sobolew. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Sobolew. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet 

przysługujących radnym Rady Gminy w Sobolewie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet sołtysom 

sołectw Gminy Sobolew. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Sobolewie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia samorządowych jednostek budżetowych, 

mogących gromadzić dochody na wydzielonym rachunku; źródeł i przeznaczenia tych 

dochodów; sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi 

finansowanych; dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie – na 2015 r.” 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew 

na lata 2014 – 2022. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2014 rok. 

17. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

Pkt – 3 

Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy w Sobolewie odbytej w dniu 15 grudnia 

2014 r. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusje. 

Wobec braków głosów Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 

z III sesji Rady Gminy w Sobolewie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 14 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 1 

Protokół nr III/2014 został przyjęty. 

 

Pkt – 4 

Informacja Wójta z realizacji uchwał oraz działalności międzysesyjnej 

 

Pan Wójt zdał sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesji III odbytej 

w dniu 15 grudnia 2014 r. - załącznik nr 5. Następnie przedłożył informację z działalności 

międzysesyjnej - załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

 

Jako pierwszy głos zabrał radny Leszek Urawski. Radny przypomniał, iż wykonanie uchwały 

dotyczącej powołania składu Komisji Budżetu i Finansów powierza się Przewodniczącemu 

Rady. Wobec tego zwracając się do Przewodniczącego zapytał jak ma się wykonanie uchwały 

w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów oraz ustalenia przedmiotu działania 

tej Komisji do przegłosowanego wniosku mówiącym, iż skład przedmiotowej Komisji 
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powinien liczyć 5 osób. 

 

Przewodniczący Karol Marcinkowski ustosunkowując się do zadanego pytania odpowiedział, 

iż wniosek był treści „aby Komisja Budżetu i Finansów liczyła do 5 osób”. 

 

Radny Leszek Urawski nie zgodził się z przedmówcą i podtrzymywał swoją wypowiedź, 

iż przegłosowany wniosek brzmiał „aby Komisja Budżetu i Finansów liczyła 5 osób”. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż celem sprawdzenia, która wersja wniosku była 

przegłosowana odsłuchane zostanie nagranie z III sesji. 

 

Do dyskusji włączył się radny Henryk Pukaluk. Radny powiedział, że odpowiedzią jest to co 

wydarzyło się na sesji. Zarzuty co do nieprawidłowości są bezzasadne. Głosowanie się odbyło 

i do komisji zostali wybrani radni na ile to w danym momencie było możliwe. Radny uważa, 

że kpiną jest wystosowany zarzut, skoro radni opuścili obrady, a obecnie mają pretensję, że 

nie są w składzie komisji stałych.   

 

Radny Leszek Urawski odnosząc się do wypowiedzi radnego Henryka Pukaluka uważa, 

iż kpiną było przeprowadzone głosowanie ograniczające liczebność komisji. Rada Gminy 

ustaliła 5 osobowy skład komisji. Dlatego radny zapytał jak to się ma do wykonania uchwały, 

która została podpisana w składzie 3-osobowym. 

 

Radny Henryk Pukaluk odpowiedział, iż na tyle ile było to możliwe w danym momencie, na 

tyle dana uchwała została wykonana. Radny dodał, że do komisji nie mogła być zapisana 

osoba nieobecna. Wszystkie postanowienia w stosunku do osób obecnych zostały wykonane.  

 

Toczyła się burzliwa dyskusja, którą zakończył Przewodniczący Rady przypominając, 

iż dyskusja nie dotyczy tego punktu obrad. Zaznaczył jednocześnie, iż do tematu będzie 

można wrócić w punkcie 17 „Interpelacje, wolne wnioski i zapytania”. 

 

Pkt – 5 

Informacja z działalności Rady Powiatu 

 

Radny Powiatu Garwolińskiego poinformował, iż w ostatnim czasie mało działo się w Radzie 

Powiatu, nastąpiło jedynie ukonstytuowanie się Komisji. 

 

Pkt – 6 

Informacja Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy z działalności Komisji 

między sesjami 

 

Jako pierwsza, zdawanie sprawozdania ze swojej działalności rozpoczęła Komisja Rewizyjna. 

Przewodnicząca Komisji Anna Sowa poinformowała, że od ostatniej sesji Rady Gminy 

Komisja obradowała w dniu 18 grudnia 2014 r. nad zaopiniowaniem budżetu Gminy Sobolew 

na 2015 rok. 

 

Radny Mirosław Owczarczyk poinformował, iż Komisja Spraw Społecznych, Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa obradowała w dniu 17 grudnia 2014 r. W czasie posiedzenia 

Komisja dokonała analizy projektu budżetu na 2015 r. oraz jednogłośnie przyjęła propozycję 

budżetu przygotowaną przez Wójta Gminy. Ponadto Komisja zapoznała się z wezwaniem 

pani Oleny Karpovej do uchylenia uchwały nr XXXV/286/2014. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki i Ochrony Środowiska Rafał Talarek 
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poinformował, że Komisja obradowała w dniu 19 grudnia 2014 r. wspólnie z Komisją 

Oświaty, Kultury i Sportu nad projektem uchwały budżetowej na 2015 r. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu. 

 

Z kolei radna Hanna Matyska oznajmiła, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu obradowała 

w dniu 19 grudnia 2014 r. Tematem wiodącym posiedzenia była analiza projektu budżetu 

gminy na 2015 r. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2015 r. 

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyła opiekunka drużyny harcerskiej działającej przy 

Zespole Szkół w Sobolewie, która zwróciła się z prośbą o dofinansowanie wyjazdów drużyny 

na różne uroczystości.   

 

Komisja Budżetu i Finansów  nie obradowała w okresie między sesjami. 

 

Pkt – 7 

Informacja o analizie oświadczeń majątkowych składanych przez Radnych Gminy 

Sobolew oraz kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Sobolew za 2013 r. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy odczytując wynik analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy za 2013 r.  

Następnie pan Wójt odczytał wynik analizy oświadczeń majątkowych wójta, sekretarza, 

skarbnika oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Pkt – 8 

Informacja z działalności przedsiębiorstwa EKOLIDER na terenie Gminy Sobolew 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu właściciela przedsiębiorstwa pana Jarosława 

Wyglądałę.  

 

Pan Jarosław Wyglądała zdał krótkie sprawozdanie z działalności przedsiębiorstwa na terenie 

Gminy Sobolew. Poinformował, iż odbiór odpadów przebiega prawidłowo. Zasugerował 

wprowadzenie ostrzeżeń celem podwyższenia efektywności segregacji odpadów. Podkreślił, 

iż w ciągu trwającej 1,5 roku umowy współpraca z Urzędem była bardzo dobra.  

 

Po zakończonym wystąpieniu głos zabrał radny Rafał Talarek pytając o przyczynę wzrostu 

obecnej oferty o około 10 tys. zł wobec oferty z przed 1,5 roku.  

 

Właściciel przedsiębiorstwa wyjaśnił, iż posiada instalację dzięki, której może przetwarzać 

część odpadów na miejscu. Problem jest z odpadami żywymi, ponieważ nie może uzyskać 

pozwolenia na rozbudowę kompostowni, wobec czego wszystkie odpady komunalne 

wywożone są do Ostrołęki. Na razie nie ma przychylności ze strony Powiatu. Pan Jarosław 

dodał, że jeśli nie uzyska owego zezwolenia to za 8 lat mija termin ważności obecnego 

zezwolenia i w konsekwencji będzie zmuszony zamknąć działalność.  

 

Radny Piotr Szewczyk zwrócił uwagę na fakt, iż dotychczas odpady również były wywożone 

do Ostrołęki. Obecnie spadła cena oleju napędowego. Dlatego zwrócił się z pytaniem skąd 

wobec powyższych faktów wzrost kosztów. 

 

Pan Wyglądała odpowiedział, iż po pierwsze przetargi organizowane 1,5 roku temu były 

przetargami sondażowymi. Około 40 % firm upadło z powodu niedoszacowania wartości 

zadania. Dzięki zezwolenie na przetwarzanie tzw. „opakowaniówki” firma nie musiała 

odstępować od zawartych umów. Obecnie firma musi zbilansować koszty i zarobić choćby na 

rozwój i rozbudowę. Koszt zakupu jednej maszyny to wydatek rządu 1 mln zł. Ponadto pan 
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Wyglądała dodał, iż na wzrost kosztów ma również wpływ wzrost cen w instalacji regionalnej 

oraz wzrost obowiązków nakładanych na firmę przez Marszałka. 

 

Radny Rafał Talarek zapytał, czy firma nie może oddawać odpadów do kompostowni 

znajdujących się w mniejszej odległości od przedsiębiorstwa. 

 

Pan Wyglądała wyjaśnił, iż nie ma takiej możliwości. Został dokonany podział na regiony. 

Odpady nie mogą trafić poza region mimo tego, że są instalacje tańsze i usytuowane znacznie 

bliżej. 

  

Następnie radny Piotr Szewczyk zapytał, czy przeprowadzona została weryfikacja osób nie 

uiszczających opłaty za odpady. 

 

Odpowiedzi udzieliła pani Marta Kurek pracownik Urzędu Gminy wyjaśniając, iż weryfikacja 

została przeprowadzona i po świętach zostaną wysłane do dłużników upomnienia. 

 

Do dyskusji włączył się również radny Mirosław Owczarczyk zwracając się do pana 

Wyglądały z pytaniem, czy w jego firmie prowadzone są statystyki wywozu śmieci tonażowo.  

 

Przedsiębiorca odpowiedział, iż wszystkie odpady są ważone. Dodatkowo poinformował, 

że sprawozdania są przesyłane do Urzędu, dlatego każdy zainteresowany może zapoznać się 

z nimi u pani Marty Kurek. Ponadto właściciel firmy obiecał przygotowanie szczegółowych 

danych dotyczących odbioru poszczególnych odpadów.  

 

Jako kolejny głos zabrał Sekretarz Gminy Jan Tywanek pytając, czy cena oferty z pierwszego 

przetargu jest ceną ostateczną, czy istnieje możliwość negocjacji. 

 

Pan Jarosław Wyglądała wyjaśnił, iż cena po przeliczeniu na osobę i tak jest jedną 

z najniższych w porównaniu z sąsiednimi gminami. Jeśli nastąpią jakiekolwiek zmiany to 

będą niewielkie.  

 

Następnie radny Rafał Talarek zasugerował podnoszenie świadomości ekologicznej 

w szkołach. Wyrobienie właściwych zachowań dotyczących segregacji odpadów wśród dzieci 

na pewno przyniesie wiele korzyści zarówno społeczeństwu jak i firmie. 

 

Pan Wyglądała zgodził się z radnym. Przypomniał, iż akcje uświadamiające były 

przeprowadzane również na terenie Gminy Sobolew. Nadmieniając jednocześnie, że w firmie 

Ekolider, są osoby zajmujące się edukacją. Dlatego przy współpracy Gminy chętnie 

zorganizuje tego typu warsztaty. 

  

 

Pkt – 9 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Sobolew  

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie propozycji stawek wynagrodzenia Wójta. 

 

Jako pierwsza głos zabrała radna Justyna Kowalczyk zgłaszając następujący wniosek: 

wynagrodzenie zasadnicze w kwocie – 5000,00 zł, dodatek funkcyjny w kwocie – 1000,00 zł. 

 

Z kolei radny Leszek Urawski zaproponował, aby ustalić wynagrodzenie zasadnicze 

w kwocie – 5840,00 zł, dodatek funkcyjny w kwocie – 1900,00 zł. 
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Radny Roman Ochnio zwracając się do radnej Justyny Kowalczyk poprosił o podanie 

przyczyny obniżenia dotychczasowego wynagrodzenia.  

 

Radna Justyna Kowalczyk ustosunkowała się do zadanego pytania wyjaśniając, iż złożony 

wniosek nie jest obniżeniem wynagrodzenia, a zaproponowana kwota wynika z sugestii 

wyborców. 

 

Radny Leszek Urawski poprosił o informację dotyczącą wynagrodzeń Wójtów pracujących  

w Powiecie Garwolińskim. 

 

Z kolei radna Maria Kowalczyk poprosiła o informację, czy w Powiecie Garwolińskim 

któremuś z Wójtów zostało obniżone wynagrodzenie. 

 

Przewodniczący Rady Karol Marcinkowski przypomniał, iż wynagrodzenie Wójta nie wynika 

z zachowania ciągłości z poprzedniej kadencji. Obecnie Rada ma za zadanie ustalić 

wynagrodzenie na kadencję 2014-2018. Dlatego wyjaśnił, iż nikt nikomu nic nie obniża. 

 

Następnie sołtys wsi Godzisz wyraził swoje oburzenie w związku ze złożonym wnioskiem 

radnej Justyny Kowalczyk. 

 

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę celem pozyskania informacji o wysokości 

wynagrodzeń Wójtów Powiatu Garwolińskiego.  

 

Obrady zostały wznowione po przerwie. 

Przewodniczący Rady Karol Marcinkowski przekazał dane dotyczące wynagrodzeń 7 Wójtów 

pracujących na terenie Powiatu Garwolińskiego. 

 

Odbyła się dyskusja po czym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożone wnioski. 

 

Wniosek pierwszy radnej Justyny Kowalczyk o ustalenie wynagrodzenia zasadniczego 

w kwocie 5000,00 zł, a dodatku funkcyjnego w kwocie 1000,00 zł. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 6 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wniosek drugi radnego Leszka Urawskiego o ustalenie wynagrodzenia zasadniczego 

w kwocie 5840,00 zł, a dodatku funkcyjnego w kwocie 1900,00 zł.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały, a następnie poddał ją pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 6 
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głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta. 

 

Pkt – 10 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet 

przysługujących radnym Rady Gminy w Sobolewie 

 

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie propozycji wysokości diet radnych. 

 

Radny Mirosław Owczarczyk zaproponował dietę na poziomie 130,00 zł. 

 

Radny Roman Ochnio z kolei był zdania, iż dieta radnego powinna wynosić 100,00 zł. 

 

Następnie przewodniczący złożył wniosek o wykreślenie z projektu uchwały § 1 pkt. 1 zdania 

„b) Wiceprzewodniczącego Rady Gminy w Sobolewie, w wysokości … zł.” Tak aby punkt 

1 otrzymał brzmienie: „Ustala się miesięczną zryczałtowaną dietę dla radnego, pełniącego 

funkcje Przewodniczącego Rady Gminy w Sobolewie, w wysokości … zł”. 

Przewodniczący Rady poprosił również o dokonanie poprawek w § 4 tak aby punkt 

1) otrzymał brzmienie: „dla radnego, pełniącego funkcję Przewodniczącego Rady Gminy 

w Sobolewie – jeden raz w miesiącu, w terminie do ostatniego dnia danego miesiąca, za ten 

miesiąc”. 

 

Poddano pod głosowanie propozycje wysokości diet radnych.  

 

Wniosek pierwszy radnego Mirosława Owczarczyka dieta radnego w wysokości 130,00 zł  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 6 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wniosek drugi radnego Romana Ochnio dieta radnego w wysokości 100,00 zł 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

Głosowanie w sprawie wykreślenia z projektu uchwały § 1 pkt. 1 podpunktu b. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 6 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie propozycji wysokości miesięcznej 

zryczałtowanej diety dla radnego, pełniącego funkcję Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Radny Roman Ochnio zgłosił wniosek o dietę w wysokości 700,00 zł. 
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Z kolei radna Anna Sowa zaproponowała 1000,00 zł. 

 

Poddano pod głosowanie propozycje wysokości diety Przewodniczącego Rady.  

 

Wniosek pierwszy radnego Romana Ochnio dieta Przewodniczącego w wysokości 700,00 zł 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

Wniosek drugi radnej Anny Sowa dieta przewodniczącego w wysokości 1000,00 zł 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 8 

głosów “przeciw “ - 5 

głosów “wstrzymujących się” - 2 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały po czym poddał ją pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 6 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta. 

 

Pkt – 11 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet sołtysom 

sołectw Gminy Sobolew 

 

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie propozycji wysokości diet sołtysów. 

 

Radny Piotr Szewczyk zaproponował pozostawienie diet na wysokości dotychczasowej tj. 

90 zł. 

 

Z kolei radna Danuta Błachnio złożyła wniosek o dietę w wysokości 130 zł. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie dwa wnioski. 

 

Wniosek 1 radnego Piotra Szewczyka – dieta w wysokości 90 zł. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 6 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wniosek 2 radnej Danuty Błachnio – dieta w wysokości 130 zł. 
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W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 6 

głosów “przeciw “ - 9 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Wniosek został odrzucony. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały, po czym poddał ją pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 9 

głosów “przeciw “ - 6 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta. 

 

 

Pkt – 12 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Sobolewie 

 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Sobolewie panią Annę Gładysz. 

 

Pani kierownik przybliżyła zebranym treść projektu uchwały. 

 

Następnie przewodniczący Karol Marcinkowski otworzył dyskusję do powyższego tematu. 

Radna Hanna Matyska zapytała, czy obecnie jest zatrudniony asystent rodziny. 

 

Odpowiedzi udzieliła pani Anna Gładysz informując, iż asystent rodziny zostanie zatrudniony 

w GOPS od stycznia 2015 r. Ponadto pani kierownik poinformowała, iż planuje również 

zatrudnienie psychologa. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 15 

głosów “przeciw “ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 13 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia samorządowych jednostek budżetowych, 

mogących gromadzić dochody na wydzielonym rachunku; źródeł i przeznaczenia tych 

dochodów; sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi 

finansowanych; dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

 

Głos zabrał radny Leszek Urawski pytając jak się ma zapis z § 3 w stosunku do uzyskiwania 

dochodów przez jednostki organizacyjne z obiektów sportowych oraz zawartego 

porozumienia mówiącego o tym, że hala i boiska są współwłasnością, a nie własnością danej 

jednostki.  
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W związku z uwagą radnego Przewodniczący Rady poprosił o dokonanie zmiany w § 3 pkt 

4b z zapisu „obiektów sportowych, obejmujących boiska, korty tenisowe wraz z urządzeniami 

infrastruktury technicznej, towarzyszącymi tym obiektom” na „obiektów sportowych, 

obejmujących boiska, korty tenisowe wraz z urządzeniami infrastruktury technicznej, 

towarzyszącymi tym obiektom – z wyłączeniem boiska wielofunkcyjnego w Sobolewie”. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały po czym poddał ją pod głosowanie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 15 

głosów “przeciw “ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 14 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie – na 

2015 r.” 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy Jan Tywanek wyjaśniając, iż projekt przedmiotowej uchwały 

został przygotowany w związku z wykazanymi podczas kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej uchybieniami. Zarzuty dotyczyły faktu, iż kluby sportowe powinny 

prowadzić własną księgowość i na koniec roku sporządzać bilans. Do tej pory wszystkie 

rachunki realizowane były przez Urząd Gminy, co było niezgodne z przepisami.  

 

Głos zabrała radna Hanna Matyska odnosząc się do punktu V ust 1d załącznika do 

przedmiotowej uchwały nadmieniła, iż jest sprzeczność zapisów. Skoro zapis jest 

następującej treści: „organizacja przedsięwzięć dotyczących „sportu dla wszystkich”, a zdanie 

kończące ten podpunkt brzmi: „Zadania te będą realizowane w dyscyplinie sportu: piłka 

nożna i piłka siatkowa”, to jeśli sport dla wszystkich to nie powinno być ograniczeń. 

 

W wyniku przeprowadzonej dyskusji uznano, iż należy wykreślić zdanie o następującej treści: 

„Zadania te będą realizowane w dyscyplinie sportu: piłka nożna i piłka siatkowa”. 

 

Następnie uznano, iż punkt VIII również powinien zmienić brzmienie z: „Planowana 

wysokość środków budżetowych przeznaczonych na realizację Programu wynosi … tys. zł 

(słownie:…)Ostateczna planowana wysokość środków budżetowych przeznaczonych na 

realizację Programu określona zostanie w uchwale budżetowej na 2015 r.” na „Ostateczna 

planowana wysokość środków budżetowych przeznaczonych na realizację Programu 

określona zostanie w uchwale budżetowej na 2015 r.” 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowane poprawki. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 15 

głosów “przeciw “ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Zaproponowane poprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 
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Po dokonanych poprawkach Przewodniczący odczytał treść uchwały po czym poddał ją pod 

głosowanie.  

 W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

głosów “za” - 15 

głosów “przeciw “ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew 

na lata 2014– 2022 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Grażyna Napora omawiając projekty uchwał w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2014 rok. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

 

Głos zabrał radny Henryk Pukaluk wskazując błąd w projekcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sobolew na lata 2014–2022. W związku z tym 

radny poprosił o zmianę w załączniku nr 2 str. 2 kwoty „43 899 073,00” na „43 799 073,00”  

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

głosów “za” - 15 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sobolew na 2014 rok 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję do powyższego punktu. 

Z uwagi na brak pytań i uwag do projektu niniejszej uchwały, przewodniczący Rady poddał ją 

pod głosowanie. 

 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

głosów “za” - 15 

głosów “przeciw“ - 0 

głosów “wstrzymujących się” - 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt – 17 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania 

 

Radny Leszek Urawski poprosił przewodniczącego o udzielenie odpowiedzi na pytanie 

zadane w punkcie 4. 

 

Przewodniczący Karol Marcinkowski odpowiedział, iż nagranie zostanie odsłuchane 

i stosowna informacja przekazana. 
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Następnie głos zabrała radna Justyna Kowalczyk zwracając się z pytaniem, czy przy 

modernizacji ul. Kwiatowej zostanie również wykonane odwodnienie przedmiotowej drogi. 

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy wyjaśniając, iż odwodnienie owej ulicy było wykonane 

przy okazji modernizacji ul. Maciejowickiej. 

 

Z kolei radna Maria Kowalczyk przekazała na ręce Przewodniczącego Rady Gminy 

dokumenty potwierdzające powstanie klubu radnych. 

 

Radna Hanna Matyska poruszyła zagadnienie związane z ul. Słoneczną. Z wiedzy którą 

posiada pani Golakowa, właścicielka gruntu owej ulicy, cały rok deklarowała chęć 

przekazania  

w formie darowizny działki pod ul. Słoneczną w zamian za modernizację. Niestety Urząd 

Gminy nie poczynił żadnych kroków, aby przejąć grunt na własność. 

 

Pan Wójt ustosunkował się do wypowiedzi poprzedniczki wyjaśniając, iż sprawa wygląda 

zupełnie inaczej niż przedstawiła ją radna. Geodeta zatrudniony w Urzędzie kontaktował się 

z właścicielami owych działek. Owszem chęć przekazania działki przez panią Golak jest, ale 

takowej chęci nie ma w przypadku pozostałych właścicieli. 

 

Głos zabrał radny Leszek Urawski zwracając się do Przewodniczącego Rady z zapytanie, czy  

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym zamierza podjąć jakieś działania mające na celu 

zmianę sytuacji w Radzie Gminy w Sobolewie. Obecnie ma miejsce dyskryminacja co 

najmniej 4 radnych, którzy nie mają możliwości zapisania się do dwóch komisji stałych.   

 

W uzupełnieniu wypowiedzi poprzednika radna Danuta Błachnio przypomniała, iż na I sesji 

na pytanie radnego Romana Ochnio, czy będzie pan Przewodniczącym piętnastki czy 

dziewiątki, odpowiedział pan piętnastki. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady komunikując, iż zamierza podjąć jakieś działania w tym 

temacie. Jednocześnie przypomniał, że radni wychodząc z sesji nie dali możliwości 

dopuszczenia ich do pracy w komisjach stałych. Padły zarzuty, że dla 4 osób zabrakłoby 

miejsca w drugiej komisji. Jednak nikt nie bierze pod uwagę faktu, czy radni którzy pozostali 

na pewno chcieliby uczestniczyć w pracach dwóch komisji. 

 

Radny Leszek Urawski wyraził opinię, iż przede wszystkim Komisja Budżetu i Finansów 

powinna liczyć 5 osób, zgodnie z przegłosowanym wnioskiem. Poza tym w momencie 

ograniczenia liczebności komisji od razu było wiadomo, że czterem radnym została odebrana 

możliwość wpisania się do pracy w dwóch komisjach stałych. Radny dodał, iż wobec 

postępowania kolegów z „Lepszego jutra” pozostali radni opuścili salę obrad, demonstrując 

w ten sposób oburzenie z nierównego traktowania wszystkich radnych Rady Gminy 

w Sobolewie. Poprzez zatwierdzenie wniosku ograniczającego liczebność komisji doszło do 

dyskryminacji, co jest niezgodne z polskim prawem i Konstytucją. 

 

Radny Henryk Pukaluk włączając się do dyskusji wyjaśnił, iż nie było możliwości powołania 

Komisji Budżetu i Finansów w składzie pięcioosobowym, gdyż radni opuścili obrady. 

Ponadto odniósł się do słów poprzednika dotyczących pracy radnego w dwóch komisjach. 

Prawo mówi, że radny może pracować w dwóch komisjach, ale wcale nie musi. Poprzez 

głosowanie ustala się składy komisji. Na koniec radny dodał, iż nikt nikomu niczego nie 

zabraniał. 

 

Radny Leszek Urawski ponownie zwrócił się do Przewodniczącego Rady pytając czy uważa, 
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że w Radzie Gminy w Sobolewie radni mają spełnione swoje prawa. 

 

Przewodniczący Karol Marcinkowski odpowiedział, iż jak najbardziej, tylko pod warunkiem, 

że będą pracowali w komisjach stałych. Wychodząc z sesji sami nie dali szansy powołania ich 

do prac komisji.  

 

Głos zabrał mieszkaniec gminy pan Stanisław Mroczek „Byłem radnym 12 lat, ale takich 

rzeczy to nie było nigdy. Jedni drugich dyskryminujecie. Nas kiedyś było 20, ale jakoś 

umieliśmy się dogadać. Dzisiaj postawiliście tym 6 osobom żółte kartki, a sobie budujecie 

czerwone. Jak będziecie tak pracowali wyborcy na koniec postawią wam czerwone kartki. 

Chcecie zdołować gminę i zniszczyć to co było wypracowane nie pozwalając na rozwój? 

Wcześniej też było dużo tematów trudnych, choćby budowa wysypiska śmieci. Ale radni 

pracowali wspólnie. Omawiali różne możliwości, aby podejmować jak najlepsze decyzje. 

Zbliża się Wigilia spróbujcie po bożemu spojrzeć sobie prosto w oczy i dogadać się, aby 

pracować wspólnie w tej gminie. Trzeba zacząć od nowa. Życzę zdrowych, pogodnych 

i pobożnych Świąt Bożego Narodzenia.” 

 

Jako kolejny głos zabrał radny Piotr Szewczyk pytając o czas naprawy awarii oświetlenia. 

 

Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy wyjaśniając, iż awarie usuwane są w ciągu jednego 

dnia. Natomiast jeśli chodzi o nieświecącą lampę to wymiana następuje w terminie od 2 do 3 

tygodni.   

 

Radny Henryk Pukaluk poprosił o naprawę słupa i montaż lampy w parku w Gończycach, 

ponieważ od chwili awarii nie została przywrócona do stanu używalności. 

 

Pan Sekretarz obiecał naprawę owej lampy. 

 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Karol Marcinkowski życzył wszystkim obecnym 

zdrowych, spokojnych w rodzinnym gronie spędzonych Świąt.     

 

Pkt – 18 

Zamknięcie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Karol Marcinkowski 

podziękował obecnym za przybycie na sesję i dokonał zamknięcia IV sesji Rady Gminy 

w Sobolewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Karol Marcinkowski 


